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I n itiatiefu oorstel o ntsl uiti ng i nd ustriete rrei n De Russchemors

Geachte leden van de raad,

Op 1 oktober 2018 hebben wij van raadslid de heer J.B. Boer een initiatiefuoorstel ontvangen over
de ontsluiting van industrieterrein De Russchemors in Neede. Op grond van het bepaalde in artikel
30, l¡d 2 van uw Reglement van Orde, kunnen wij binnen vier weken nadat wij van een
initiatiefuoorstel in kennis zijn gesteld, onze wensen en bedenkingen ten aanzien van het voorstel
kenbaar maken aan uw raad. Door middel van deze brief maken wij gebruik van deze mogelijkheid

Motivering van het Initiatiefvoorstel
Het initiatiefuoorstel aan de raad houdt in het principebesluit nemen om over te gaan tot aanleg van
een nieuwe ontsluitingsroute vanaf bedrijventerrein De Russchemors, via de Munsterjansdijki
Achterste Russchemorsdijk naar de aan te leggen rotonde in de N315 bij Rietmolen. De
zogenaamde variant A uit het initiatiefuoorstel. Verder krijgt het college de opdracht dit nader uit te
werken en hiervoor een voorbereidingskrediet beschikbaar te stellen van 100.000 euro.
De motivering die in het initiatiefuoorstel wordt gegeven om over te gaan tot de aanleg van een
nieuwe ontsluitingsroute bestaat uit een aantal elementen: verkeersveiligheid, leefbaarheid en
verbeteren bereikbaarheid/vestig ingsklimaat.
Met betrekking tot de verkeersveiligheid gaat het om de verkeerssituatie op het tracé vanaf de hoek
Haaksbergseweg/Oude Eibergseweg tot en met de hoek/kruising Oude Eibergseweg/ Parallelweg
en de entree van de Russchemors. Met betrekking tot de leefbaarheid wordt in het initiatiefuoorstel
aangegeven dat aanwonenden van het hiervoor genoemde tracé Haaksbergseweg/Oude
Eibergseweg veel overlast ervaren van het (vracht)verkeer van en naar het bedrijventerrein. Derde
punt in de motivering is een betere bereikbaarheid voor met name a raar vrachtverkeer en dat een
nieuwe verbinding met de (nieuwe) N18 een impuls betekent voor het vestigingsklimaat van het
totale bedrijventerrein in Neede. Tot slot wordt aangegeven dat de voorgestelde ontsluitingsroute
betere mogelijkheden biedt voor industriële ontwikkeling in de toekomst.

Verkeersveiligheid
Bij de totstandkoming van het bestemmingsplan Russchemors (in 2002 vastgesteld) is reeds de
mogelijkheid onderzocht om De Russchemors (via de Voorste Russchemorsdijk) te ontsluiten op de
N315. Behalve dat dit financieel niet haalbaar was, is toen ook geconcludeerd dat dit
verkeerskundig niet noodzakelijk was. Er is destijds besloten om de ontsluitingsroute via de Oude
Eibergseweg naar de Haaksbergseweg/N315 op te waarderen. Hier is door de exploitant van de
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Russchemors financieel aan bijgedragen. Een deelvan deze bijdrage is reeds ontvangen. Het
overige deel van de bijdrage wordt ontvangen bij de verkoop van de bedrijfskavels.

Op 4 april2018 hebben wij in de beantwoording van schriftelijke vragen van uw raad al gemeld dat,
in het kader van de reconstructie van de N315, een rechtstreekse aansluiting van de Parallelweg
over De Russchemors naar de Haaksbergseweg/N 315 is verkend. Bij deze verkenning is
geconcludeerd dat een dergelijke ontsluiting uit verkeersveiligheidsoverwegingen ongewenst was en
mede daarom ook nooit als een reële optie in beeld is geweest bij ons college. Deze
verkeersveiligheidsovenruegingen hebben betrekking op de ongewenste verschuiving van
verkeersdruk in het zuiden van Neede die ertoe leidt dat de Parallelweg en de Stationsweg drukker
worden. ln de beantwoording van nieuwe schriftelijke vragen van uw raad over dit ondenruerp in
augustus 2018 hebben wijdit nog eens bevestigd.

Om onze wensen en bedenkingen ten aanzien van het nu voorliggende initiatief voorstel op een
goed gefundeerde wijze te kunnen geven, hebben wij de varianten uit het voorstel op basis van de
meest recente inzichten afgelopen zomer opnieuw laten doorrekenen in een verkeersmodel. Het
gaat hierbij om het verkeersmodel dat speciaal voor de Achterhoek is gemaakt. Een memo met de
verkeersmodelberekeningen is bijgevoegd aan deze brief. De belangrijkste conclusies/informatie uit
de verkeersmodelberekeningen zijn de volgende:

o Het model gaat uit van de verkeerssituatie in 2030 bij een volgebouwde Russchemors.
o Wanneer er geen nieuwe ontsluiting wordt aangelegd zullen er volgens het verkeersmodel in

2030 over de Oude Eibergseweg per etmaal2.765 motorvoertuigen gaan (let wel dit is bij
een volgebouwde Russchemors). Ter vergelijking: over de Eibergseweg (in de bebouwde
kom van Neede) gaan volgens het model in 2030 per etmaal 5.619 motorvoertuigen en over
de Stationsweg 3.846 motorvoertuigen.

. Een volgebouwd De Russchemors genereertS22 motorvoertuigen per etmaal in 2030.
o De voorgestelde variant A zal in het eerste gedeelte bij de toegang van de Russchemors

worden gebruikt door 1.691 motorvoertuigen.
. De aanleg van een nieuwe ontsluiting over De Russchemors leidt in 2030 tot een afname

van het aantal motorvoertuigen op de Haaksbergseweg (van 9.160 naar 7.795) en
Nieuwstraat (van 1.162 naar 893) in de kom van Neede.

o De aanleg van een nieuwe ontsluiting (variant A) over De Russchemors leidt in 2030 tot een
toename van het aantal motorvoertuigen op de Parallelweg met 11 procent (westelijk deel)
en 24 procent (oostelijk deel) en op de Stationsweg met 9 procent.

Uit de meest recente visuele kruispunttelling N315/Oude Eibergseweg (dinsdag 25 juni 2013) blijkt
dat 113 van het verkeer op de Oude Eibergseweg van of naar Haaksbergen komVgaat. Dit betekent
dat het aantal ven¡vachte motorvoertuigen dat in 2030 van de voorgestelde ontsluiting richting
Rietmolen gebruik zal maken ongeveer 1500 zal ziin.
Uit dezelfde tellingen is gebleken dat circa 5 procent van het totale verkeer bestaat uitz¡taar verkeer
(voertuigen met 3 of meer assen). Dit betekent dat naar verwachting 75 motorvoertuigen uit de
categorie "a taar verkee/' per etmaal gebruik zullen maken van de voorgestelde nieuwe ontsluiting.

Zoals eerder aangegeven zijn de belangrijkste overwegingen op het gebied van verkeersveiligheid
de toename van de verkeersdrukte op de Stationsweg en de Parallelweg. Bijde voorgestelde variant
A gaat het om een toename op de Parallelweg met 11 procent (westelijk deel) en 24 procent
(oostelijk deel) en op de Stationsweg met 9 procent, tot een totaal aantal motorvoertuigen van 4197
op de Stationsweg en 2.734 op de Parallelweg. Een verdere toename van de verkeersdruk op deze
wegen is uit oogpunt van de verkeersveiligheid ongewenst. Zoals in april van dit jaar in de
beantwoording van de eerder genoemde schriftelijke vragen al is aangegeven, zijn wijvan mening
dat een ontsluiting over De Russchemors eerder leidt tot een verkeeronveiliger dan verkeersveiliger
situatie in Neede.

Leefbaarheid
Hoewel het hiervoor beschreven aspect verkeersveiligheid onderdeel is van de leefbaarheid, wordt
in het kader van dit initiatiefuoorstel met de term leefbaarheid met name de overlast van
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verkeersgeluid en uitlaatgassen bedoeld. Hierbij gaat het dan met name om de belangen van
aanwonenden van de Haaksbergseweg en de Oude Eibergseweg.
Op grond van de uitkomsten van het rekenmodel zou bij de voorgestelde variant A in 2030 sprake
zijn van 1128 (41%) minder motorvoertuigen op de Oude Eibergseweg en circa 1365 (15%) minder
motorvoertuigen op de Haaksbergseweg. De Haaksbergseweg blijft met 7.795 motorvoertuigen een
drukke (provinciale) weg waar sprake zal blijven van een bepaalde mate van overlast. ln hoeverre
de in het voorstel beoogde ontsluiting dan ook een significant verschil zal maken voor de
aanwonenden van de Haaksbergseweg vragen wij ons af.
Een ander aspect dat wij meewegen bij het onderdeel leefbaarheid is het effect van de aanleg van
een nieuwe brede asfaltweg op de omgeving als geheel. Juist in het buitengebied ten oosten van
Neede, waar de aanleg van de nieuwe N18 al zo'n impact heeft gehad op de omgeving, hebben wij
grote twijfels of de aanleg van de voorgestelde ontsluiting moet worden beschouwd als een
investering die de leefbaarheid van het totale gebied significant verbetert.

Ve rbeteren bereikbaa rheid/vesti g i n gskl i maat
Het derde argument dat wordt gebruikt in het initiatiefuoorstel is dat de nieuwe ontsluiting een
noodzakelijke en goede investering is voor het vestigingsklimaat voor bedrijven op zowel de
Russchemors als de rest van het bedrijventerrein. Wij constateren dat door de aanleg van de
nieuwe N18 met de aansluiting bij Rietmolen, de bereikbaarheid en aantrekkelijkheid van het
Needse bedrijventerrein substantieel is verbeterd. Dat blijkt ook uit de ontwikkelingen ten aanzien
van de verkoop van de kavels op De Russchemors en de bezettingsgraad van de bestaande
panden op het bestaande bedrijventerrein. Dat de aanleg van de nieuwe ontsluiting noodzakelijk is
voor het vestigingsklimaat van de Needse bedrijventerreinen delen wij dan ook niet met de indiener
van het voorstel. Met de nieuwe N18 en de aansluiting bij Rietmolen is afgelopen voorjaar de
spreekwoordelijke rode loper naar de Needse bedrijventerreinen uitgelegd.

Wijontkennen niet dat de aanleg van de beoogde nieuwe ontsluiting de bereikbaarheid nog verder
zou kunnen verbeteren. Dit moet echter wel worden afgewogen tegen de forse financiële
consequenties en overige aspecten die eerder in deze brief aan de orde zijn geweest.

Dat de nieuwe ontsluitingsroute betere mogelijkheden biedt voor industriële ontwikkeling in de
toekomst is wat ons betreft een veronderstelling die niet helemaal aansluit bij de realiteit. Op dit
moment wordt het RPW (Regionaal Programma Werklocaties) geactualiseerd waarbij niet zozeer
uitbreiding van bedrijfsterreinen aan de orde is, maar behoud van zogenaamde "harde
plancapaciteit". Met het oog op het argument van het creëren van uitbreidingsruimte schatten wij de
kans dat de aanleg van een nieuwe ontsluitingsweg in de toekomst een onrendabele investering zal
blijken te zijn hoger in, dan dat het een katalysator zal zijn voor industriële ontwikkeling.

Met betrekking tot de bereikbaarheid van het Needse bedrijventerrein voor grote en a^tare
transporten hebben wij gesproken met twee bedrijven die met dergelijke transporten te maken
hebben. De conclusie van deze gesprekken is dat de situatie niet zodanig slecht is dat op korte
termijn ingrijpende maatregelen noodzakelijk zijn. Temeer ook omdat de aansluiting van Oude
Eibergseweg met de N315 wordt verbeterd.

Conclusie/advies
Op het gebied van de verkeersveiligheid verwachten wij een verslechtering van de situatie als de
voorgestelde ontsluiting wordt gerealiseerd. Bovendien denken wij dat het verstandig is om straks
eerst te kijken hoe de situatie na de aanpassing van de N315 in de praktijk zal uitpakken. Wanneer
wij de overige aspecten en argumenten op een rijzetten en dit afzetten tegen het genoemde
investeringsbedrag van circa 4,5 miljoen euro, komen wij tot het advies aan uw raad om het
voorliggende initiatiefuoorstel niet aan te nemen.

Tot slot willen wij graag benadrukken dat een goede bereikbaarheid van de Berkellandse
bedrijventerreinen door ons wordt gezien als een basisvoonruaarde, waarvoor wij continu aandacht
en zorg hebben.
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Met vriendelijke

Burgemeeste wethouders van Berkelland,
de de bu

drs. J.H.A. van Oostrum

Kopie aan:
- Archief
- Gebiedsteam / J. Heineman; Z. van Raan; S. Tankink
- Team Projecten / A. Dijkmans
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